
Ügyiratszám: 23-10 /2010.

Jegyzőkönyv

Készült: Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  2010.  január  28-án,  10,00 
órakor megtartott rendkívüli testületi üléséről. 

Helye: Faluház, Salföld

Jelen vannak: Simonné Vitányi Mónika polgármester
Fábián Gusztáv alpolgármester
Mátraházi Zsuzsanna képviselő

                       Raffay Béla képviselő
Összesen: 4 testületi tag

Tanácskozási joggal valamennyi napirendnél jelen van:
Kolláth Zsuzsanna jegyzőkönyvvezető

Napirend megállapítása

Simonné Vitányi Mónika
Köszönti a megjelent képviselőket. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 tagja közül 4 fő 
jelen  van,  az  ülés  határozatképes,  azt  megnyitja.  A  rendkívüli  ülésnek  indoka  képviselői 
indítvány is egyben. Ismerteti a napirendi pontot: 1. Körjegyzőség alakítása Előadó: Simonné 
Vitányi Mónika polgármester
Szavazásra teszi fel az ismertetett napirendet. Megállapítja, hogy a képviselő-testület 4 igen 
szavazattal,  ellenszavazattal  és  tartózkodás  nélkül  az  ismertetett  napirendet  elfogadja,   és 
meghozza alábbi határozatát:

3/2010. (I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
2010. január 28-i rendkívüli ülés napirendi pontját az 
alábbi szerint határozza meg:
1. Körjegyzőség alakítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

1. Körjegyzőség alakítása
    Előadó: Simonné Vitányi Mónika polgármester

Simonné Vitányi Mónika
Átadná a szót a képviselőtársaknak.

Fábián Gusztáv
Elmondja, hogy megvizsgálták a salföldi jegyző kérdést. Két lehetőség lenne, vagy a kékkút-
mindszentkálli  vagy  pedig  az  ábrahámhegyi  körjegyzőséghez  csatlakoznak.  Az  előzetes 
tárgyalások során mindként községnél kb. ugyanazokat a feltételeket mondták. A hatósági 
társulásban  fizetett,  a  költségvetésükben  szereplő  összeg  mindkét  község  számára 



elfogadható lenne a körjegyzőséghez való csatlakozás esetén. Csinált egy felmérést a salföldi 
lakosok  körében,  és  úgy  találja,  hogy  a  többség  az  Ábrahámhegyhez  való  csatlakozást 
szeretné.  Személy  szerint  emiatt  Ábrahámhegyet  javasolná  a  mai  nappal.  Szeretné,  ha 
Salföld község ehhez a körjegyzőséghez csatlakozna, és erről egy határozatot is hozna. A 
határozatban nyilvánítsák ki azt a szándékot, hogy Ábrahámhegyhez kívánnak csatlakozni. 
Amennyiben  ez  megtörténik,  akkor  Ábrahámhegy és  Balatonrendes  is  megteszi,  ígéretük 
szerint a szükséges lépéseket. 

Mátraházi Zsuzsanna
Teljesen egyetért ezzel. Annyit tenne hozzá, hogy a költségvetésük a jegyző eltartására nem 
elengedő,  hiszen  ahhoz apparátus  is  szükséges.  Ő is  úgy látja,  hogy ez  az  egyetlen  kiút 
számukra.

Raffay Béla
Neki feltételei lennének, bármelyik körjegyzőséghez is csatlakoznak. Azt a körjegyzőséget 
támogatja, amely elfogadja, hogy a testületnek a jegyzőválasztáskor vétójoga van, illetve a 
másik feltétele,  hogy a jegyző ellen egy község képviselő-testülete egyedül is indíthasson 
fegyelmit.  Kékkút  felé  további  feltétele  az,  hogy  a  körjegyzőséghez  Kővágóörs  is 
csatlakozhasson. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az  Ötv-ben  ez  szerepel?  Hogy  feltételeket  szabhatnak?  Ők  most  szükségből  mennek 
körjegyzőségbe, ezért nem hiszi, hogy túl sok feltételt szabhatnának

Raffay Béla
A testület érdeke, hogy önállósága meglegyen.

Simonné Vitányi Mónika
Kérdezi, hogy a körjegyzőséget mikortól lehetne létrehozniuk?

Fábián Gusztáv
Minél hamarabb. A munka menete az, hogy Salföld hoz egy határozatot, hogy csatlakozni 
kíván bármelyik körjegyzőséghez. A második pont a feltételek megbeszélése.  A határozat 
megléte  a  tárgyalások  megkezdésének.  Amennyiben  a  határozat  hoznak,  és  megfelelő 
feltételekkel  tud  csatlakozni,  amit  azonnal  követ  egy  feloszlatás,  kb.  2-3  hónap  után 
létrejöhet egy új körjegyzőség, amit fel lehet gyorsítani. 

Simonné Vitányi Mónika
Ő  úgy  emlékszik,  hogy  3-4  hónapot  vesz  igénybe.  Beszélt  ismét  Badacsonytomaj 
polgármesterével, aki azt mondta, hogy ők már megszavazták a költségvetést, és technikai 
okok miatt   2011. január 1-től csatlakozhatnának. Hatósági társulási formában látnák el a 
feladatokat.  Kérdése,  hogy az  átmeneti  három hónap  alatt  ki  végezné  az  önkormányzati 
feladatokat. 

Mátraházi Zsuzsanna
Ha döntenek arról, hogy a kékkúti körjegyzőséghez csatlakoznának, miért  szükséges az a 
feltétel, hogy Kővágóörs is csatlakozhasson. Nem szeretnék a négyes körjegyzőséget?
Ez egy visszatérő kérdés. A másik javaslata, ha döntenek arról, hogy melyik körjegyzőséghez 
csatlakoznának, annak a körjegyzőségnek a jegyzőjét kellene kölcsönkérni ugyanúgy, mint 
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ahogy annak idején helyettesített  Kővágóörs jegyzője.  Így ezzel  az átmeneti  időszakot át 
tudnák hidalni.

Simonné Vitányi Mónika
Ezzel a jegyző kérdés meg lenne oldva, de ki végezné az érdemi munkát, hiszen az apparátus 
Kővágóörsön van. Az ő véleménye az, hogy ne ez a testület döntsön arról, hogy mi legyen a 
jövőben. Ezt az évet még társulásban Kővágóörssel fejezzék be. Hozzanak egy határozatot, 
hogy Salföld Önkormányzata 2011. január 1. napjával körjegyzőséget hoz létre, de ne ők 
döntsék  el,  hogy  melyik  önkormányzattal.  Nem  tartja  jó  dolognak.   Rosszabbul  nem 
járhatnak,  Kővágóörs  ígérete  szerint  a  jegyző  finanszírozásába  besegít.  Azt  szeretné 
kihangsúlyozni, hogy ne ez a képviselő-testület döntse el, hogy a következő testület 4 évig 
hova fog tartozni. Azt sem tudja, hogy az alpolgármester úr kiket kérdezett meg a községben.

Fábián Gusztáv
Kizárólag 18 év feletti salföldi állandó lakost kérdezett meg.

Raffay Béla
Nem volt reprezentatív a felmérés.

Mátraházi Zsuzsanna
Ha már  puhatolózott,  és a  kővágóörsi  polgármesternek ajánlata  van,  akkor  azt  konkrétan 
kellene  meghatároznia,  azt  papíron  leírni,  hogy  mit  ajánlana  fel,  és  mit  kér.  Nem 
húzogathatják a időt,  két év telt  már el,  hogy jogtalanul működtek.  Most dönteni kell.  A 
következő testület majd változtathat. A hatósági társulás nem működhet jogszerűen.

Simonné Vitányi Mónika
Azért írták ki a jegyzői állást.

Mátraházi Zsuzsanna
Csak a körjegyzőségben látja a kiutat. Ha jönnek a választások, itt van a jegyző.

Simonné Vitányi Mónika
Jobb, ha egy új körjegyzőséget hozzanak létre.

Fábián Gusztáv
Határozati javaslatot kíván szavazásra bocsátani.
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  úgy 
határoz, hogy Ábrahámhegy és Balatonrendes községekkel körjegyzőséget kíván létrehozni. 

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
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Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.

Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  2 ellenszavazattal  és tartózkodás 
nélkül a javasolt határozati javaslatot nem fogadja el és meghozza alábbi határozatá:

4/2010.( I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete úgy 
döntött,  hogy  nem  kíván  körjegyzőséget  létrehozni 
Ábrahámhegy és Balatonrendes községekkel.

Simonné Vitányi Mónika
Határozati javaslata: A képviselő-testület 2010. december 31-ig megteszi a szükséges lépéseket 
ahhoz,  hogy  2011.  január  1-ével  Ábrahámhegyi  körjegyzőséghez,  vagy  a  Káli-medencei 
körjegyzőséghez csatlakozzon.

Mátraházi Zsuzsanna
Ez egy olyan határozat, hogy utasítják a következő testületet, hogy döntsön.

Fábián Gusztáv
Arról beszélnek, hogy a salföldi önkormányzat  2010. december 31-ig döntse el,  hogy hova 
csatlakozik.  Nem szavazzák meg december 31-ig az ügyet.
A testület leszavazta azt, hogy Ábrahámheggyel kezdjék meg a tárgyalásokat. Ezzel igazából 
nem történt volna semmi. Salföld igazából nem akarja, de beszél továbbra is a dologról.

Simonné Vitányi Mónika
Ebben az évben már nem akar  váltani,  illetve  meg kell  adni azt  a  választási  lehetőséget  a 
következő testületnek, hogy a Káli-medencéhez vagy Ábrahámhegyhez akarnak-e csatlakozni.

Mátraházi Zsuzsanna
Kényszerhelyzetben vannak, itt  valamit  tenni kell,  mivel  a hatósági igazgatási  társulás nem 
megfelelő  forma.  Nincs  jegyzőjük.  Ha  azt  akarják  bizonyítani,  hogy  jogszerűen  akarnak 
működni, akkor dönteni kell a körjegyzőség létrehozásáról.

Fábián Gusztáv
Megkérdezi, hogy miért  ragaszkodik képviselőtársa ahhoz, hogy Kővágóörs is csatlakozzon 
kékkúti körjegyzőséghez.

Raffay Béla
Távlati terve az, hogy a Káli-medence legyen egy körjegyzőség. Lehetséges, a választások után 
az Ötv. Is változni fog, és belekényszerítik a községeket egy nagyobb egységbe és nem lesz 
ennyire szétaprózva az önkormányzatiság.

Fábián Gusztáv
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Ezt a határozatot  nem tudja elfogadni,  pedig azt akarja, hogy tárgyaljanak, de ne így hogy 
határozatilag meghatározzák, hogy december 31-ig dönthet a testület. 
Kifejtette azt, hogy körjegyzőséghez most kell csatlakozni, mert kiküszöbölnék azt a fölösleges 
egy évet, ami most fog következni, hogy ezt a teljesen jogtalan állapotot megismételjék még 
egyszer. Viszont a koncepcióban sem szerepel egy jegyző fizetése. Változatlanul csak azt tudja 
javasolni,  hogy  ábrahámhegyi  körjegyzőséghez  csatlakozzanak.  Mindkét  meglévő 
körjegyzőség  azt  kérte,  hogy  hozzanak  egy  tényleges  határozatot,  hogy  szándékukban  áll 
csatlakozni a körjegyzőséghez. Ez nem azt jelenti, hogy csatlakoztak, csak komolyan veszik a 
szándékot.

Simonné Vitányi Mónika 
Csatlakozni körjegyzőséghez csak jövő év január egytől lehet.

Fábián Gusztáv
Javaslata, hogy Salföld község képviselő-testülete kinyilvánítja a mai napon azon szándékát, 
hogy körjegyzőséget kíván létrehozni Ábrahámhegy és Balatonrendes községekkel.

Simonné Vitányi Mónika
Mindenképpen kell beszélni kővágóös község polgármesterével.
Kompromisszumos megoldásként még a fél évet el tudná fogadni.  Két-három hónap az átállás, 
addig  salföld ügyeit ki látja el. 

Mátraházi Zsuzsanna
Az adatokat az egyik gépről a másikra át lehet vinni. Amelyik körjegyzőséget választják, azt a 
jegyzőt  megkérik helyettes  jegyzőnek.  Arra az időre ezt meg lehet tenni,  ha a testületek is 
hozzájárulnak. Akkor már sinen vannak az ügyek.

Fábián Gusztáv
Mivel a közigazgatási hivatal kinyilvánította, hogy a tavalyi év nem volt jogilag megfelelő. 

Simonné Vitányi Mónika
Volt  jegyzőjük,  még  ha  csak  helyettes  jegyző  is.  Ha  érdeklődött,  biztos  elmondták,  hogy 
vannak olyan települések, hogy önhibájukon kívül – nincs jelentkező – nem tudnak felvenni 
jegyzőt, akkor is helyettesíteni kell.

Fábián Gusztáv
Ha sikeres lesz a pályáztatás és lesz jegyzőjük, de akkor nincs apparátusuk. 

Simonné Vitányi Mónika
Ezért mondja, hogy mindenféleképpen le kell ülni Kővágóörssel beszélni.

Fábián Gusztáv
Szóbeli ígérgetéseket nem tud komolyan venni. Javasolja, hogy Kővágóörs képviselő-testülete 
határozatban rögzítse feltételeit, hogy hogyan képzelik el az újbóli társulást.
A  harmadik  javaslata  pedig,  hogy  Salföld  község  képviselő-testülete  tárgyalásokat 
kezdeményez  Kővágóörs  képviselő-testületével  hatósági  igazgatási  társulás  feltételeinek 
tisztásázása.

Simonné Vitányi Mónika
Az önkormányzatok részéről is csak elhangzott ígéretek vannak. 
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Szavazásra teszi fel Fábián Gusztáv alpolgármester úr 2. határozati javaslatát, miszerint Salföld 
község  képviselő-testülete  kinyilvánítja  a  mai  napon  azon  szándékát,  hogy  körjegyzőséget 
kíván létrehozni Ábrahámhegy és Balatonrendes községekkel.

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen.

Raffay Béla
Nem.

Simonné Vitányi Mónika
Nem.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  2 igen szavazattal,  2 ellenszavazattal  és tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot nem  fogadja el és meghozza alábbi határozatát:

5/2010.( I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete 
nem nyilvánítja ki azon szándékát, hogy a mai napon 
körjegyzőséget  kíván  létrehozni  Ábrahámhegy  és 
Balatonrendes községekkel.

Mátraházi Zsuzsanna
Ismerteti az Államigazgatási Hivataltól érkezett levelet. Nem tartja célszerűnek, hogy újra egy 
hatósági igazgatási társulásról tárgyaljanak.

Kolláth Zsuzsanna
A hatósági társulás január 31-ig került  meghosszabbításra,  február 1-től Kővágóörs minden 
Salfölddel kapcsolatos munkát leállít.

Simonné Vitányi Mónika
Ezért kell előbb Kővágóörssel tárgyaljanak.

Mátraházi Zsuzsanna
Időhúzás folyik most is.

Fábián Gusztáv
Azért tudja elfogadni a további tárgyalást Kővágóörssel, mert akkor nem tud olyat elfogadni, 
aminek semmi papírnyoma nincs. Amennyiben tudni szeretnék, hogy milyen feltételekkel akar 
Kővágóörs tárgyalni, akkor konkrét tényeket kell leírni. Ezt mihamarabb meg kell tudni. Arról 
is kellene beszélni, hogy a január 31-éig meghosszabbított megállapodást akár február 15-ig 
meg lehetne hosszabbítani. 

Simonné Vitányi Mónika
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Ezt Kővágóörsnek is el kell fogadni.

Mátraházi Zsuzsanna
Azt nem tudja megszavazni, hogy továbbra is a nem megfelelő hatósági igazgatási társulásban 
működjenek.

Kolláth Zsuzsanna
Ismerteti  a  határozati  javaslatot:  Salföld  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a 
Kővágóörs  Község  Önkormányzata  Képviselő-testületével  kötött  Hatósági  Igazgatási 
Társulási megállapodást  2010. február 15-ig meghosszabbítja.
A képviselő-testület  utasítja a polgármestert,  hogy gondoskodjon a társulási megállapodás 
módosításáról, és a határozat Kővágóörs Község Önkormányzat Képviselő-testületének való 
megküldéséről. Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Igen. Kéri jegyzőkönyvbe, hogy tudja, hogy ez a jogszabályoknak nem megfelelő választás, a 
kényszer hozta.

Raffay Béla
Igen.

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja,  hogy  a  képviselő-testület  4  igen  szavazattal,  ellenszavazattal  és  tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot elfogadja és meghozza alábbi határozatát: 

6/2010.( I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 
Kővágóörs  Község  Önkormányzata  Képviselő-
testületével  kötött  Hatósági  Igazgatási  Társulási 
megállapodást 2010. február 15-ig meghosszabbítja.

A  képviselő-testület  utasítja  a  polgármestert,  hogy 
gondoskodjon  a  társulási  megállapodás 
módosításáról,  és  a  határozat  Kővágóörs  Község 
Önkormányzat  Képviselő-testületének  való 
megküldéséről.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal
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Kolláth Zsuzsanna
Ismerteti  Fábián  Gusztáv  alpolgármester  úr  határozati  javaslatát:  Salföld  község 
Önkormányzata  képviselő-testülete  tárgyalásokat  kíván  kezdeményezni  Kővágóörs  község 
Önkormányzata  képviselő-testületével  egy  lehetséges  hatósági  igazgatási  társulásról  a 
feltételek pontosítása végett. Felelős: polgármester Határidő: azonnal

Simonné Vitányi Mónika
Név szerinti szavazásra teszi fel az ismertetett határozati javaslatot. 

Kolláth Zsuzsanna
ABC-sorrendben felolvassa a képviselők nevét, a képviselők szavaznak.

Fábián Gusztáv
Igen.

Mátraházi Zsuzsanna
Nem

Raffay Béla
Igen

Simonné Vitányi Mónika
Igen.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület  3 igen szavazattal,  1 ellenszavazattal  és tartózkodás 
nélkül az ismertetett határozati javaslatot  elfogadja és meghozza alábbi határozatát:

7/2010.( I.28.) Kth. sz. határozat

Salföld  község  Önkormányzata  képviselő-testülete 
tárgyalásokat  kíván  kezdeményezni  Kővágóörs  község 
Önkormányzata  képviselő-testületével  egy  lehetséges 
hatósági  igazgatási  társulásról  a  feltételek  pontosítása 
végett. 

Simonné Vitányi Mónika
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt – megköszönve a részvételt – az ülést 11,50 órakor 
bezárta.

Kmft.

Simonné Vitányi Mónika Kolláth Zsuzsanna
polgármester adóügyi üi., jegyző h.
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